
 

Referat forældrebestyrelsesmøde, Hørning Dagtilbud, mandag d. 5. 
september 2022 
 

Deltagere: 

Henning Nørskov, formand, Børnehuset Elgårdsminde 

Peter Nielsen, næstformand, Børnehuset Elgårdsminde 

Torben Hald, forældrerepræsentant, Børnehuset Elgårdsminde 

Anja Jepsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Rosenvænget 

Camilla Sabroe Pedersen, forældrerepræsentant, Børnehuset Skovkanten 

Bjørn Stålgren, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Lars Jochumsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Jannie Rønsholt, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Sara Degn, forældrerepræsentant, Børnehuset Elmehøjen 

Dorthe Sander Olsen, personalerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Jette Schultz, personalerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Finn Abrahamsen, Dagtilbudsleder, Hørning Dagtilbud 

 

Afbud: 

Ingen 

 

 

Punkt 1 - Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden godkendt. 

 

Punkt 2 - Nyt fra bestyrelsen 

Punktet blev behandlet uden kommentarer.  

 



 

Punkt 3 - Nyt fra dagtilbudslederen  

Medarbejder flow i dagtilbuddet 
Der har været rettet spørgsmål til dagtilbudslederen i forhold til omfanget af personaleudskiftning 
i dagtilbuddet. I forhold til de faste medarbejdere, så har der været en udskiftning på mellem 6-12 
% - med et gennemsnit på ca. 10 % - de sidste 2 år. 

Arbejdsmarkedet er under pres og dagtilbuddet har derfor et ekstra fokus på rekruttering og 
fastholdelse af medarbejdere. Samtidig arbejdes der målrettet med videreuddannelse af egne 
medarbejdere. Dagtilbuddet har i øjeblikket 11 medarbejdere afsted på 
meritpædagoguddannelsen. 

 

Gennemgang af budgettet for 2022 samt udfordringer i budgettet for 2023  
Bestyrelsen blev præsenteret for budgetopfølgningen for 3. kvartal. I fremlæggelsen fremgår det, 
at dagtilbuddet ligger på det forventede niveau i forhold til forbrug. Der forventes et mindre 
underskud på ca. 55.000 kr. ud af et samlet budget på ca. 67 millioner.  

Dagtilbuddet bruger ca. 92 % af det samlede budget på lønninger og de resterende 8 % på drift. 
Madordningen i dagtilbuddet er ikke indeholdt i det samlede budget, da madordningen er 
finansieret af forældrebetaling. 

 

 

Punkt 4 - Nyt fra personalerepræsentanterne 
Punktet blev behandlet uden kommentarer.  

 

Punkt 5 - Sager til beslutning 

Forældremøder i efteråret – ønsker om temaer 
Der er fra bestyrelsens side et ønske om, at der fremadrettet sættes en postkasse, til eventuelle 
ønsker om temaer på forældremøderne, op i de enkelte afdelinger. 

 

 

Punkt 6 - Sager til drøftelse 

Kostordningen i dagtilbuddet 
Økonomien er naturligvis presset grundet krisen. Dagtilbudslederen har dog ikke fornemmelse af, 
at økonomien er udfordret grundet de højere indkøbspriser. Dagtilbudslederen undersøger 
økonomien i madordningen og vender tilbage på næste bestyrelsesmøde. 

 

Storbørnsgrupper i dagtilbuddet 
Det er fortsat de enkelte afdelingers medarbejdere og daglige leder, der organiserer eventuelle 
storbørnsgrupper i de enkelte afdelinger. Der er ikke en overordnet beslutning om hvilken model, 



 

der skal arbejdes ud fra. Flere fra bestyrelsen nævner, at der er gode erfaringer med 
storbørnsgrupper fra august frem til skolestart, mens andre nævner, at det er fint med opstart 
efter nytår. 

 

Gennemgang af kontraktmål for 2022 
Bestyrelsen informeres om, at lederne allerede er i gang med at evaluere kontraktmålene og at de 
gennemgås på næste bestyrelsesmøde. 

 

Forslag til kontraktmål for 2023 
Der var ingen kommentarer til punktet. 

 

Punkt 7 - Eventuelt 

Spørgsmål til rygter om pavillonen i Elgårdsminde 
Bestyrelsen spørger ind til rygter om, at pavillonen i Elgårdsminde skal væk. Dagtilbudslederen 
fortæller, at han er ved at undersøge det. Pavillonerne i både Toftelunden og Elgårdsminde stod 
der, da han tiltrådte. I forbindelse med kontraktforlængelse og ændring i pavillonen i Toftelunden, 
overtog byggeafdelingen kontraktdelen. Han kender derfor ikke til længden af lejemålet, men det 
er korrekt, at pavillonerne skal væk på et tidspunkt. Det har været på tale, at de skal væk i 
forbindelse med, at den nye institution bliver bygget færdig, men også, at de måske skal blive i 
forhold til at dække tilflytningen til Hørning.  

Som nævnt undersøges sagen, så vi (forældre og medarbejdere) kommer til at vide, hvad der skal 
ske i god tid. Der er naturligvis en masse spørgsmål, der rejser sig, hvis pavillonen skal væk. 


